
Uvaženi gosti, poštovane kolege i prijatelji.  

10 godina rada predstavljaju lep jubilej, i drago mi je što ste ovde sa nama, da ga 

zajedno obeležimo. RATEL je osnovan pre 10 godina sa zadatkom da obezbedi uslove za ubrzani 

razvoj tržišta telekomunikacija, tako da tržište bude otvoreno i da svi učesnici na tržištu budu 

ravnopravni, kako u ekonomskom tako i u tehnološkom smislu. Na taj način, korišćenjem 

mehanizma podsticanja konkurencije, treba da bude obezbeđen razvoj savremenih i kvalitetnih 

usluga i servisa, koji će biti dostupni svim korisnicima po pristupačnim cenama. Cilj i značaj 

ubrzanog razvoja telekomunikacija je u tome što on predstavlja preduslov razvoja savremenog 

informacionog društva kome težimo, sa svim prednostima i pogodnostima koje ono donosi kao 

društvo uspešnosti, napretka i znanja. 

U ovom periodu uspeli smo da u skladu sa dosadašnjim strategijama razvoja 

telekomunikacija i strategijama informacionog društva, poštujući regulatorni okvir i direktive 

koji se koriste u zemljama EU, kontinualno obavljamo regulatornu funkciju koja nam je 

poverena. Zahvaljujući tome obezbedili smo: 

- značajan razvoj investicaija u fiksnu infrastrukturu i konkurenciju među operatorima, 

- izuzetan razvoj investicija u bežičnu infrastrukturu, kako uvođenjem novih tehnologija 

(4G), tako i značajnim ulaganjem u povećanje pokrivenosti i njene ravnomernije 

raspodele, 

- značajno povećanje penetracije širokopojasnog pristupa primenom novih tehnologija u 

fiksnim i bežičnim mrežama. Konvergencija usluga i servisa dovela je do kreiranja paketa 

koji objedinjuju usluge fiksne mreže, mobilne, Interneta i distribucije medijskog sadržaja. 

Započeta utakmica operatora u ponudi ovih paketa korisniku donosi kvalitetniju uslugu 

uz nižu cenu, 

- uslove za predvidivo i ravnopravno poslovanje svih učesnika na telekomunikacionom 

tržištu, kako u pogledu korišćenih tehnologija, tako i u pogledu uslova poslovanja. Na taj 

način je omogućena i zaštita svih učesnika na tržištu, operatora i provajdera, a naročito 

krajnjih korisnika. Korisnici sada mogu da odaberu operatora bez promene broja, kako u 

mobilnim tako i u fiksnim mrežama, 

- završetak prelaska sa analognog na digitalno emitovanje TV signala i spremnost za 

implemantaciju digitalne dividende, za deo frekvencijskog spektra koji se na taj način 

oslobađa. 

Konkretnan pregled postignutih rezultata čućete u izlaganju direktora RATEL-a, dr 

Milana Jankovića. Ja ću ovom prilikom navesti samo jedan faktor, takozvani IDI faktor, kojim se 

prema kriterijumu Međunarodne unije za telekomunikacije kvantifikuje razvoj nekog društva, 

uzimajući u obzir tehnološku razvijenost, uslove i mogućnost primene raznih servisa i usluga, 

kao i nivo digitalne pismenosti. Prema izveštaju ITU-a naša zemlja se nalazi u prvoj trećini ovog 

spiska, ostavljajući iza sebe i neke zemlje članice Evropske unije. 

Obavljajući svoju regulatornu funkciju nad tržištem elektronskih komunikacija RATEL sa 

ponosnom konstatuje da ovako regulisano tržište svake godine ostvari prihod u iznosu od preko 



1,5 milijarde evra i sa prosečnim godišnjim investicijama u iznosu od skoro 200 miliona evra. 

Vrednost ovog tržišta narasla je na više od 15 milijardi evra. 

I par reči o regulatoru, odnosno RATEL-u, i o onima koji, koristeći svoje znanje i iskustvo, 

sprovode proces regulacije. Poslednjim izmenama i dopunama Zakona o elektronskim 

komunikacijama RATEL-u je pridružena i Republička agencija za poštanske usluge, RAPUS, što 

znači da RATEL sad, pored tržišta elektronskih komunikacija reguliše i tržište poštanskog usluga. 

U skladu sa ovim Zakonom RATEL poslove regulacije obavlja kao nezavisna i samostalna 

institucija, izuzeta iz postojeće strukture državne uprave. Takav status treba da obezbedi viši 

stepen efikasnosti poslovanja i distanciranje od političkih uticaja. 

RATEL ima 126 stalno zaposlenih, od toga 80% sa visokom stručnom spremom, 

uključujući 7 doktora nauka i 19 magistara. Sredstva za svoj rad RATEL ostvaruje na osnovu 

naknada za obavljanje regulacije tržišta i taksi za korišćenje frekvencija i numeracije kao 

državnih resursa, dakle ne finansira se iz budžeta RS. Finansijski plan donosi Upravni odbor, a 

saglasnost na njega daje Vlada RS. Godišnji prihod RATEL-a je reda 14 miliona evra. Ostvareni 

suficit poslovanja se svake godine uplaćuje u budžet RS, a iznosi između 6 i 9 miliona eura. 

Da zaključim: u dosadašnjem radu omogućili smo značajan razvoj tržišta koje regulišemo 

i obezbedili uslove da ono postane otvoreno, ravnopravno i predvidivo, uz zadovoljavajući 

stepen digitalnog razvoja društva. 

Na kraju ću naglasiti naredni važan zadatak koji nas očekuje, a to je obezbeđivanje 

regulatornih uslova za izgradnju i razvoj nacionalne širokopojasne mreže, NBN, u skladu sa 

Strategijom razvoja elektronskih komunikacija do 2020. godine, koja će svakom građaninu naše 

zemlje obezbediti širokopojasni pristup Internetu, i na taj način omogućiti značajno povećanje 

efikasnosti poslovanja, odnosno razvoj svih proizvodnih i socijalnih segmenata našeg društva. 

Zahvaljujem na pažnji. 


